國立中央大學
物理學系生物物理博碩士班
論文指導教授暨學位考試委員提聘資格認定標準實施要點
98.12.01生物物理所所務會議通過
99.12.7物理系系務會議通過
第一條　本要點係依據「國立中央大學博士班、碩士班學位考試細則」第四條與「國立中央大學學則」第五十六條之二規定訂定之。
第二條　博士學位考試委員，除對博士學位候選人所提論文學科、創作或技術報告有專門研究外，另依下列規定辦理提聘資格認定：
1、 曾任教授、擔任中央研究院院士或曾任中央研究院研究員者得直接提聘。
2、 其若為下列之一者，由本系常務委員會審查：
（一）曾任副教授或擔任中央研究院副研究員，在學術上著有成就者。
（二）獲有博士學位，在學術上有卓越成就者。
（三）屬於稀少性或特殊性學科，在學術或專業上著有成就者。
第三條　碩士學位考試委員，除對碩士班研究生所提論文學科、創作或技術報告有專門研究外，另依下列規定辦理提聘資格認定：
一、曾任教授、副教授、助理教授、擔任中央研究院院士或曾任中央研究院研究員、副研究員、助理研究員得直接提聘。
二、其若為下列之一者，由本系常務委員會審查：

（一）獲有博士學位，在學術上有卓越成就者。
（二）屬於稀少性或特殊性學科，在學術或專業上著有成就者。
第4條 指導教授資格比照本要點第二、三條規定。如欲選擇物理系以外系所教師擔任指導教授，須有一名所內共同指導教授，並向所提出書面申請；系主任於接獲申請書三週內就其相關研究領域組成三至五人審查小組，審查議決之。。
第5條 本辦法如有未盡事宜，依教育部及本校有關規定辦理。
第六條　本要點經系務會議通過，修正時亦同。

Department of Physics, National Central University Guidelines for Qualification of PhD/Master Thesis Advisor and Degree Examination Committee Member for Master and Ph.D. Programs in Biophysics 

Passed in the Institute Affairs Meeting on Dec. 01, 2009

Revised and Passed in the Academic Affairs Meeting of Physics Dept. on Dec. 07, 2010

1. These guidelines are established in accordance with the Article 4 of “Examination Rules of Degree for Master and Ph.D. Candidates, NCU” and Article 56.2 of “General Rules and Regulations, NCU.”
2. In addition to having expertise in the field of the thesis, invention, or technical report proposed by the PhD candidate, the qualification of the PhD thesis advisor and degree examination members is further judged according to the following standards:

(a) A person who has been a full professor, an academician of Academia Sinica, or a research fellow of Academia Sinica, is qualified.

(b) A person who satisfies one of the following qualifications should be reviewed by the Regular Affairs Committee of the Institute:

(i) The person has been an associate professor or an associate research fellow of Academia Sinica, and has prominent academic achievements.

(ii) The person has a doctoral degree and has prominent academic achievements.

(iii) The person is an expert in a unique or special field, and has prominent academic or professional achievements.

The academic or professional field of the person satisfying one of the above three qualifications is determined by the General Affairs Committee of the Institute.

3. In addition to having expertise in the field of the thesis, invention, or technical report proposed by the PhD candidate, the qualification of the master degree examination member is further judged according to the following standards:

(a) A person who has been a full professor, an associate professor, an assistant professor, an academician of Academia Sinica, or a research fellow, an associate research fellow, or an assistant research fellow of Academia Sinica, is certainly qualified.

(b) A person who satisfies one of the following qualifications should be reviewed by the General Affairs Committee of the Institute:

(i) The person has a doctoral degree and has prominent academic achievements.

(ii) The person is an expert in a unique or special field, and has prominent academic or professional achievements.

The academic or professional field of the person satisfying one of the above two qualifications is determined by the General Affairs Committee of the Institute.

4. Thesis advisor should also satisfy the qualifications listed above.  If thesis advisor is not associated with the Department of Physics, a co-advisor within the Institute has to be included in the committee and a written application has to be sent to the Institute.  The director of the Institute should assign three to five faculties in related field to review the application within three weeks.   
5. If the guidelines are anywhere incomplete, students should consult with the related rules set by the University and the Ministry of Education.
6. The guidelines will be enforced after the approval by the Academic Affairs Meeting of the Institute and recorded at the Office of Academic Affairs.  Corrections to the guidelines shall be done through the same procedure.

